

ISI 收录期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《CAJ-CD 规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

第38卷
2017 1

ISSN 1003-5508



9 771003 550175

万方数据

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2017年 第38卷 第1期

目 次

· 研究报告 ·

- 峨眉金线莲种子无菌苗组培快繁体系的建立 鲁松,熊铁一(1)
利用形态因子建立城市森林主要乔木树种三维绿量预测模型 郑绍伟,李隽,黎燕琼,等(6)
云南肉豆蔻植物种群结构及动态研究 许林红,谭伸明,赵永红,等(11)

· 专题研究 ·

- 西南地区香椿的潜在地理分布区及其气候特点 刘芙蓉,罗建勋,杨马进(16)
游憩者对生态旅游型川西林盘林分建设需求的研究 黎燕琼,李隽,郑绍伟,等(22)
自然保护区生态旅游规划跟踪影响评价研究——以四川唐家河国家级自然保护区为例
..... 韩枫,尤蓉凯,马山俊(27)
基于景观生态学的荥经县土地利用类型动态及驱动力分析 李悦,郭虎,程武学(32)
重庆沙坪坝典型区域空气离子质量评价研究 王轶浩,薛兰兰(37)
基于旅客满意度的成都采摘旅游季节性特征研究 肖艳,杨丽娟,孙佳媛,等(41)
SSR 和 ISSR 技术在植物病原真菌研究中的应用 王敏(46)
攀枝花地区木棉种质资源调查与保存初探 姬慧娟,李大明,肖恩,等(51)
荥经县生态资产评估及动态演变 熊皎;董丽华,罗晓波(54)
高寒地区用雪作为抑制火灾材料的可行性 张占杰,张颖恒(58)

· 试验研究 ·

- 香果树扦插育苗试验研究 万军,张小平,王达兵,等(60)
西南桦穴盘育苗基质配比试验 杨南,杨德军,邱琼,等(65)
不同浓度吲哚丁酸处理对无花果硬枝扦插生根效果的影响 李金平,徐永宁,蒋东安,等(69)
低温胁迫对香樟抗寒生理生化指标的影响 文利均(73)
葡萄4个品种引种试验初报 李世丽,郑小华,罗丹(76)
攀枝花核桃种子育苗试验初报 张春花,李恒,刀丽平,等(79)
川西北康定柳覆膜硬枝扦插育苗技术 喻安庆,陈德朝,邓东周,等(82)
采用花绒寄甲防治松褐天牛的初步研究 陈国熙,马正发(85)

· 调查研究 ·

- 西双版纳加勒比松人工林群落特征研究 张快富,陈绍安,许林红,等(87)
峨眉山圈养大熊猫夏季昼夜活动节律 陈绪玲,李裕冬,杨海琼,等(90)

· 专题讨论 ·

- 基于 GIS 技术森林资源数据更新与管理探讨 唐霄,罗力嘉,杨良,等(92)
贵州省黔南州改革林权抵押贷款制度促进林业发展 向仕敏,陈仁宽,刘应波,等(95)
光雾山风景区旅游的 SWOT 分析及对策 彭良国,苏树城,姜常青(99)
汉源县石漠化综合治理规模与治理经验 罗万勋(103)
核桃炭疽病及防治方法研究进展 曾绍贵(108)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 110 * zh * p * ¥10.00 * 2200 * 28 * 2017-02

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 38 , No. 1, 2017

Contents

Research Reports

- Establishment of rapid propagation for sterile seedlings of *Anoectochitus emeiensis* by tissue culture LU Song & XIONG Tie-yi. (1)
Establishing the three dimensional green quantity forecast model of main tree species in urban forest by using morphological factors ZHENG Shao-wei, LI Jun, LI Yan-qiong, et al. (6)
Population structure and dynamics of *Myristicaceae yunnanensis* in Xishuangbanna of Yunnan XU Lin-hong, TAN Shen-ming, ZHAO Yong-hong, et al. (11)

Researches on Special Topics

- Potential geographical distribution areas of *Toona sinensis* and their climatic characteristics in southwest China regions LIU Fu-rong, LUO Jian-xun & YANG Ma-jin (16)
A study of the requirement of recreational tourists to the farmhouse forest of ecotourism types in western Sichuan province LI Yan-qiong, LI Jun, ZHENG Shao-wei, et al. (22)
A study of the assessment of tracking environmental impact of ecological tourism planning —taking Tanjianhe National Nature Reserve as an example HAN Feng, YOU Rong-kai & MA Shan-jun (27)
Analysis of landscape ecology dynamic and driving force on the basis of land use types in Yingjing County LI Yue, GUO Hu & CHENG Wu-xue (32)
Evaluation of air ion quality in typical areas of Shapingba District, Chongqing WANG Yi-hao & XUE Lan-lan (37)
A study of the seasonality of picking tourism industry based on tourist satisfaction in Chengdu XIAO Yan, YANG Li-juan, SUN Jia-yuan, et al. (41)
Application of SSR and ISSR techniques in the study of plant pathogenic fungi WANG Min (46)
A preliminary study of germplasm investigation and conservation of *Bombax malabaricum* in Panzhihua JI Hui-juan, LI Da-ming, XIAO En, et al. (51)
Evaluation and changing analysis of ecological assets in Yingjing County XIONG Jiao, DONG Li-hua & LUO Xiao-bo (54)
Research on feasibility of using snow as inhibiting fire material in alpine regions ZHANG Zhan-jie & ZHANG Yin-hen (58)

Experiments and Researches

- Studies of cutting and seedling cultivation of *Emmenopterys henryi* WAN Jun, ZHANG Xiao-ping, WANG Da-bing, et al. (60)
Substrate composition experiments on *Betula alnoides* seedlings YANG Lan, YANG De-jun, QIU Qiong, et al. (65)
Effects of different indolebutyric acid concentrations and imposed time on the rooting of hardwood cuttings in figs(*Ficus carica* L.) LI Jin-ping, XU Yong-ning, JIANG Dong-an, et al. (69)
Effects of low temperature stress on physiological biochemical indexes of cold resistance of *Cinnamomum camphora* WEN Li-jun (73)
A primary report on introduction tests of four grape varieties LI Shi-li, ZHENG Xiao-hua & LUO Dan (76)
A preliminary report on walnut seed seedling raising tests in Panzhihua ZHANG Chun-hua, LI Heng, DAO Li-ping, et al. (79)
Seedling propagation technique by using hardwood cuttings of *Salix paraplesia* with mulching in the Northwest Sichuan YU An-qing, CHEN De-chao, DENG Dong-zhou, et al. (82)
A primary research on adopting *Dastarcus helophoroides* to control *Monochamus alternatus* CHEN Guo-xi & MA Zheng-fa (85)

Investigations

- A study of community characteristics of the *Pinus caribaea* plantation in Xishuangbanna ZHANG Kuai-fu, CHEN Shao-an, XU Lin-hong, et al. (87)
Activity rhythm of captive giant pandas in the Mount Emei Area CHEN Xu-ling, LI Yu-dong, YANG Hai-qiong, et al. (90)

Monographs

- Discussion on updating and management of forest resource data based on GIS TANG Xiao, LUO Li-jia, YANG Liang, et al. (92)
Reforming loan mortgage by use of forest ownership system to develop forestry in Qiannan areas of Guizhou XIANG Shi-min, CHEN Ren-kuan, LIU Ying-bo, et al. (95)
SWOT analysis of resort districts in the Cuangwu Mountain and countermeasures PENG Liang-guo, SU Shu-cheng & JIAN Chang-qing (99)
Rocky desertification comprehensive management scale and experience summarization in Hanyuan County LUO Wan-xun (103)
About walnut anthracnose and advances in researches on its control methods ZENG Shao-gui (108)

《四川林业科技》第九届编辑委员会

名誉主编：尹伟伦（工程院院士）

主编：李荣伟

常务副主编：王莉

副主编：刘世荣 慕长龙 杨灌英 宫燕

编委：（按姓氏笔划为序）

王刚 龙汉利 石锐 毕慧泉（澳大利亚） 向成华 刘庆 刘广兵

刘波 刘兴良 刘应高 张江陵 张立（美国） 吴春艳 李国辉

李映平 杨佐忠 陈先林 罗辑 周立江 国锦林 郭洪英 赵晓云

费世民 曹昌楷 黎治福

美编：邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）
(1979年创刊)

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)
(Started in 1979)

主管 四川省林业厅
主办 四川省林学会
四川省林业科学研究院
主编 李荣伟
编辑 《四川林业科技》编辑部
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)
出版 2017年第1期(总第174期)
2017年2月
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department
Sponsored by Sichuan Society of Forestry and Sichuan Academy of
Forestry
Editor in chief: LI Rong-wei
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry
Science and Technology"
(18 Xinhuixitu, Chengdu 610081, China)
No.1(Total No.174), 2017
Publishing Date: Feb., 2017
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd., Chengdu, China

广告经营许可证号：5100004001007
<http://lxh.scly.gov.cn/scly>
联系电话: 13408042137

《四川林业科技》唯一投稿渠道 E-mail: scslixh2004@163.com
Tel.No.(028)83220733
定价：10.00元